
Zápisnica zo zasadnutia ÚOK KH 

 

 

Dátum: 21.5.2022 

Miesto:  LOCANDA Vrútky 

Účastníci: podľa prezenčnej listiny 

Program: 1. Otvorenie a schválenie programu 

  2. Voľba mandátovej a volebnej komisie 

  3. Voľba návrhovej komisie 

  4. Správa o činnosti ústrednej odbornej komisie králičieho hopu (ÚOK KH) 

  5. Správa o vedení plemennej knihy športových králikov 

  6. Hlasovanie o spôsobe prevedenia volieb (tajné / verejné) 

  7. Predstavenie kandidátov na predsedu zboru posudzovateľov a členov výboru 

  8. Správa mandátovej komisie a prevedenie volieb 

  9. Vyhlásenie výsledkov volieb 

  10. Diskusia 

  11. Návrh na uznesenie 

  12. Záver 

 

1. Zasadnutie aktívu KH otvoril predseda ÚOK KH Jozef Komora, ktorý privítal účastníkov. 

2. Do volebnej a mandátovej komisie boli jednohlasne zvolení: 

Predseda:  Ing. Ľudmila Chvojková 

Členovia: Terézia Bahorová 

  Silvia Silná 

3. Do návrhovej komisie boli jednohlasne zvolení: 

Predseda:  Mgr. Simona Krupčíková 

Členovia: Mária Kamenická 

  Blažena Pavkovová 

4. Správu o činnosti ÚOK KH predniesol J. Komora. V správe zhrnul výsledky práce za uplynulé funkčné obdobie 

ÚOK, ktoré boli poznačené pandemickou situáciou covid-19, ktorý výrazne ovplyvnil počty súťaží. Napriek tomu 

sa jednotlivým ZO podarilo zrealizovať viacero pekných a úspešných akcií, najviac sa darilo ZO KH Bratislava. 

Počas uplynulého obdobia k trom už existujúcim ZO – KH Bratislava, KH Martin a KH Skýcov pribudla štvrtá 

v Gelnici, ktorá pod vedením p. Emila Piegera úspešne rozbehla svoju činnosť.  

J. Komora poukázal na slabú funkčnosť ÚOK KH v minulosti vyplývajúcu vo veľkej miere z nedostatočnej 

komunikácie a vzťahov, chýbajúce informácie o napr., úspechoch našich králikov na domácich, ale aj zahraničných 

súťažiach, šampiónoch, atď. Zdôraznil, že správne fungovanie celej organizácie nie je len úlohou jej predsedu, ale 

je výsledkom práce a spolupráce všetkých jej členov, kde sú veľké rezervy. Predseda má fungovať viac ako 

koordinátor a poskytovať podporu ostatným členom, dôležitú úlohu musí zohrávať aj podpredseda komisie. 

Poznamenal, že KH doteraz nemá zavedenú kroniku, do ktorej by bolo možné zaznamenávať všetky činnosti a hlavne 

úspechy králikov. Je potrebné každý rok zrealizovať výročnú schôdzu ÚOK KH, aj za účasti majiteľov šampiónov, 

na ktorej sa ocenia nimi dosiahnuté úspechy. Vzhľadom na situáciu v minulosti (nefunkčnosť komisie, úmrtie jej 

predsedu) vzniklo viacero problémových oblastí, ktoré je potrebné riešiť – napr., vypracovať štatút školení 

rozhodcov, zaviesť systém výberu králikov na medzinárodné súťaže, aktualizovať / upraviť Súťažný poriadok, 

dohodnúť termíny a systém realizovania Majstrovstiev Slovenskej republiky – MSR (organizátor – kto, súťažné 

triedy – ktoré) v KH s ohľadom na medzinárodné súťaže (napr., Majstrovstvá Európy – ME), systém vedenia 

plemennej knihy športových králikov a registrácie králikov do nej. Počet a termíny súťaží sú do značnej miery 

ovplyvnené aj počtom disponibilných rozhodcov a cestovnou vzdialenosťou. Celkove je počet rozhodcov nízky a ich 



„rozloženie“ je nerovnomerné, preto sa účastníci dohodli na rozšírení ich počtu a programe ich prípravy. Tiež sa 

venoval otázke oficiálnej stránky KH, ktorá de facto neexistuje. Na pôvodnú stránku SZCH (szch.sk) nám bol 

umožnený prístup a vedeli sme ju aktualizovať, ale potom sa pre SZCH vytvorila nová stránka szchdz.sk, kam 

nemáme prístup a ku králičiemu hopu tam nie sú žiadne informácie. Po zrušení starej stránky SZCH Simona 

Krupčíková a Júlia Chvojková z vlastnej iniciatívy presunuli všetky informácie o slovenskom králičom hope na 

stránku databázy králikov a udržujú ju aktualizovanú. Túto stránku vytvorili už skôr pre pretekárov a celkový 

prehľad králikov. Stránka má aktuálne odkaz https://kralicihopdatabaza.weebly.com/ a bol prednesený návrh, aby sa 

z nej spravila oficiálna stránka králičieho hopu.  

5. Správu o vedení plemennej knihy športových králikov (PKŠK) predniesla Erika Melušová. PKŠK má na starosti od 

augusta 2021, od tohto termínu je v nej zaregistrovaných 86 králikov, 21 chovných staníc a 3 vrhy. Problémy podľa 

nej vznikajú nedostatočnými alebo nepresnými informáciami pri žiadosti o registráciu, viacnásobnými žiadosťami 

o zápis do PKŠK. Organizácia vydáva preukaz pôvodu – rodokmeň králika, avšak neobsahuje pečiatku a je potrebné 

do neho doplniť určité informácie. Preto sa prítomní dohodli, že tento preukaz sa bude aktualizovať, bude 

opečiatkovaný a bude ich vydávať správca plemennej knihy. 

6. Prítomní sa jednohlasne dohodli na tajnom spôsobe volieb. 

7. Predstavenie kandidátov:  

Za predsedu zboru posudzovateľov boli navrhnuté: Júlia Chvojková a Erika Melušová.  

Za predsedu ÚOK bol navrhnutý len jeden kandidát – Jozef Komora.  

Za podpredsedu ÚOK boli navrhnutí: Júlia Chvojková a Emil Pieger.  

Za členov komisie boli navrhnutí:  Blažena Pavkovová, Terézia Bahorová, Ing. Mária Kamenická, Mgr. Simona 

Krupčíková, Jozef Beňuška. 

8. Predsedníčka mandátovej komisie Ľ. Chvojková oznámila, že schôdza je uznášaniaschopná – z celkového počtu 

členov 19 bolo prítomných 14 a traja členovia poslali notársky overené splnomocnenie, čím celkový počet hlasov 

dosiahol 17. Následne boli vykonané voľby prostredníctvom hlasovacích lístkov, na ktorých účastníci označili nimi 

volených kandidátov – volil sa predseda zboru posudzovateľov, predseda ÚOK KH, 1 podpredseda a 4 členovia. 

9. Výsledky volieb: 

Predseda zboru posudzovateľov: Erika Melušová – 4 platné hlasy (volili len rozhodcovia – 7 členov = 7 hlasov) 

Predseda ÚOK KH: Jozef Komora – 16 platných hlasov 

Podpredseda ÚOK KH: Emil Pieger – 9 platných hlasov 

Členovia ÚOK KH:  B. Pavkovová – 13 platných hlasov 

   T. Bahorová – 14 platných hlasov 

   M. Kamenická – 11 platných hlasov 

   S. Krupčíková – 14 platných hlasov 

Všetci zvolení členovia potvrdili prijatie svojho zvolenia (E. Pieger telefonicky). 

Prítomní zároveň zvolili zástupcu na výročnú republikovú konferenciu SZCH, ktorá sa bude konať v júni 2022 – J. 

Komoru, zástupca T. Miženko. 

10. V diskusii sa prítomní vyjadrili k viacerým témam: 

Vytvorenie oficiálnej stránky KH: S. Krupčíková a J. Chvojková vedú stránku KH, ktorá nahrádza nefunkčnú 

oficiálnu stránku KH na stránke SZCH a ktorú využívajú všetci členovia ZO KH. Nakoľko stránka je zatiaľ vedená 

na voľnej doméne, obe preveria možnosti jej zoficiálnenia, prípadne zakúpenia domény, na ktorú by na stránke KH 

SZCH bol len odkaz – do 26.5.2022, informácie zašlú predsedovi ÚOK KH. J. Šupínová navrhla, aby sa vyrobil aj 

QR kód, ktorý bude tiež poskytovať možnosť informácií o akciách, termínoch, mieste, a podobne. Rozhodcovia sa 

vyjadrili k problematike Súťažného poriadku, jeho aktualizácie, školenia nových rozhodcov – bude sa konať 

oddelená porada rozhodcov 3.7.2022 o 14:00 v Poprade. Čo sa týka nových rozhodcov, dohodlo sa, že každý nový 

rozhodca dostane svojho „mentora“  - existujúceho rozhodcu, ktorý bude adepta školiť, adept na rozhodcu bude na 

troch pretekoch fungovať ako „tieňový rozhodca“ a na štvrtých pretekoch bude fungovať ako riadny rozhodca, jeho 

mentor ako tieňový a hlavný rozhodca (= predseda zboru posudzovateľov) potvrdí výsledok praktickej časti skúšky, 

písomná časť bude pozostávať z testu obsahujúceho výber zo základných pravidiel Súťažného poriadku. 

Rozhodcovia tiež požiadali predsedu ÚOK ako zástupcu KH, aby na výročnej konferencii SZCH požiadal o zmenu 

názvu „zbor posudzovateľov“ na „rozhodcovský zbor / rozhodcovia“, nakoľko to zodpovedá obsahu ich práce. 

Veľká diskusia sa viedla ohľadne ME v KH, ktoré sa tento rok budú konať 18. – 20. novembra v Jablonci nad Nisou 

v ČR a otázke výberu reprezentácie SR. Podľa posledných informácií SR na týchto pretekoch dostala 20 štartov. 

Reprezentanti vzídu z MSR v KH, ktorých čas a miesto je ešte potrebné dohodnúť v čo najkratšom čase, nakoľko 



uzávierka prihlášok na ME je 25.9.2022. ME sú halové preteky a prebiehajú na kobercoch, čo spôsobuje určitý 

problém, nakoľko teraz sa všetky preteky konajú v exteriéri a králiky sú zvyknuté na iný povrch, preto jednotlivé 

ZO preveria možnosť premiestnenia jedných svojich už existujúcich pretekov do interiéru a zároveň by tieto preteky 

boli klasifikované ako kvalifikačné preteky na MSR, avšak podmienky kvalifikácie sa ešte upresnia. Rovnako bol 

návrh, aby na MSR bola zrušená ľahká trieda. Takisto bude potrebné jasne definovať kvalifikačné podmienky na 

MSR a rozdeliť 20 možných štartov na ME objektívne a spravodlivo medzi najúspešnejšie králiky na MSR.  

J. Komora a niekoľko ďalších členov sa vyjadrili k čiastočnému uvoľneniu požiadaviek v ľahkej triede pre nových 

pretekárov – zvyčajne ide o deti, ktoré sa so svojimi králikmi zúčastňujú prvý alebo druhýkrát v živote na pretekoch 

a robia začiatočnícke chyby a sú vystresovaní, aby po pretekoch na KH nezanevreli, ale aby naopak dostali podporu 

a povzbudenie, ako aj cenné rady od už skúsených pretekárok a rozhodcov. Prítomní zvážili aj možnosť vyhlasovania 

menších pretekov napr. len v ľahkej triede, čo výrazne pomôže aj skráteniu trvania „veľkých“ pretekov, pretože 

najviac štartov býva práve v ĽT, čím sa trvanie často predlžuje až do neskorých hodín. Rozhodcovia poukázali aj na 

ďalší problém, ktorým je „umelé“ udržiavanie králikov v nižšej triede aj po získaní počtu bodov potrebného na 

prestup do vyššej výkonnostnej triedy, často kvôli umiestneniam, čím však „brzdia“ ďalšie králiky. Toto sa bude tiež 

riešiť pri aktualizácii Súťažného poriadku. Naopak, v elitnej triede je králikov málo a ak sa chceme zúčastňovať 

medzinárodných súťaží, je žiadúce mať elitných králikov čo najviac. 

11.  Návrh na uznesenie: zasadnutie ÚOK KH vzalo na vedomie správu o činnosti za predchádzajúce obdobie, schválilo 

výsledky volieb do zboru posudzovateľov a predstavenstva ÚOK KH. 

12. Stretnutie ukončil novozvolený predseda ÚOK KH J. Komora, ktorý všetkým poďakoval za účasť. 

Vo Vrútkach, dňa 21.5.2022 

Zapísala: Ing. Ľudmila Chvojková 

 


